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Fred Wilkes
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In de bedrijfsfilosofie van Q-Park draait alles om kwaliteit. Dat begon 25 jaar 
geleden met de bouw van moderne, ruime en mooi afgewerkte parkeergarages nabij 

historische binnensteden en ontwikkelt zich verder in allerlei nieuwe services. 
‘Innovatie zit in ons DNA’, zegt Fred Wilkes. De mobiliteitstransitie vormt de 

nieuwste uitdaging. 

Steden zijn voor menSen, 
niet voor auto’S
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Begonnen met het idee dat parkeren beter kon, 
startte Q-Park in 1998 een nieuw concept met 
‘Quality in parking’ als uitgangspunt. Ruime 
parkeerplaatsen, gecoate vloeren, slimme zichtlijnen 
en herkenbare verwijzingen zijn voor Q-Park de 
norm. ‘In die tijd vormden parkeergarages vaak de 
kruipruimte van het gebouw’, vertelt Fred Wilkes. 
‘Allerlei leidingwerk werd erin weggestopt en het was 
geen prettige plek om te zijn. Wij wilden niet alleen 
parkeerruimte bieden, maar ook het vastgoed en de 
service naar een hoger niveau tillen.’

De kwaliteit valt op en krijgt navolging. 
Intussen blijft Q-Park zich onderscheiden door het 
continu ontwikkelen van mobiliteitsoplossingen 
die mensen een betrouwbaar gevoel geven.  
Digitalisering, deelmobiliteit en het toevoegen 
van elektrische (snel)laadpunten leiden tot andere 
vormen van dienstverlening. ‘In de veranderende 
mobiliteitsbehoefte van ons land pakken wij graag 
onze verantwoordelijkheid.’

Wat betekenen goede parkeervoorzieningen 
voor een stad?
‘Veel meer dan je op het eerste gezicht vermoedt. 

Ze maken een stad bereikbaar en voorkomen 
zoekverkeer, waardoor de verkeersdoorstroming 
verbetert. Dat leidt weer tot minder CO2 -uitstoot 

en dus schonere steden. Toen ik hier achttien jaar 
geleden kwam werken, besefte ik niet dat parkeren 
op zoveel verschillende terreinen invloed heeft.’

Neemt de vraag naar parkeervoorzieningen 
af nu deelmobiliteit aan populariteit wint?
‘Door zijn flexibiliteit en vrijheid, is de auto nog 

steeds het meest favoriete vervoermiddel. Ook corona 
heeft ervoor gezorgd dat mensen zich toch graag in 
hun eigen ‘cocon’ blijven verplaatsen. Deelmobiliteit 
neemt in de steden wel toe, maar daarbuiten 
zeker niet. Met bijna negen miljoen auto’s is de 
automobiliteit in ons land de afgelopen jaren zelfs 
toegenomen.’

Hoe heeft digitalisering jullie dienstverlening 
veranderd?
‘Met nieuwe samenwerkingen en technologieën 

kunnen we klanten nog beter van dienst 
zijn. Zij krijgen real-time toegang tot onze 
parkeergarages, steeds vaker met een dynamisch 
tarief. Via API kunnen we direct integreren 
met partners en platforms, wat volop kansen 
biedt voor samenwerkingen met allerlei partijen 
en hun bezoekdoelen. Zo kan een theater via 
zijn eigen website klanten een parkeerplek van 
Q-Park aanbieden. We zetten ook stevig in op 

gebruikersgemak voor onze bestaande klanten. Met 
de Q-Park app rijd je al onze garages eenvoudig in 
op basis van je kenteken. Ook kun je met de Q-Park 
app overal in Nederland op straat parkeren, zonder 
transactiekosten.’

In welk opzicht verandert de functie van 
parkeergarages?
‘In verschillende opzichten. In steden ontwikkelt 

deelmobiliteit zich. Hier zien wij kansen om mee 
te bewegen door deelmobiliteit in en nabij onze 
parkeergarages te faciliteren. Tegelijkertijd verandert 
ook de mobiliteit. Ook komen er steeds meer 
elektrische auto’s. Een op de vijf elektrische rijders 
heeft geen eigen oplaadpunt en is dus afhankelijk van 
openbare laadpunten. Die kun je op straat realiseren 
of in onze parkeergarage. Dat laatste heeft vaak de 
voorkeur van gemeenten. Zo werken wij mee aan het 
elektrificeren van het wagenpark in Nederland. Dat 
zijn we, samen met Shell, breed aan het uitrollen. 
Parkeergarages bieden meer dan parkeren en 
ontwikkelen zich tot mobiliteitshub.’ 

Hoe ver zijn jullie daarmee?
‘We hebben nu meer dan duizend laadpunten 

en dat kunnen er dit jaar 1.400 worden. We zouden 
het graag sneller realiseren, maar de capaciteit van 

Fotobijschrift

‘ We Werken mee aan het 
elektrificeren van het 
Wagenpark in nederland’

het stroomnet laat dat niet toe. Ook het tekort 
aan monteurs maakt het tot een uitdaging om het 
tempo erin te houden. Onze parkeergarage aan de 
Amsterdamse Veerkade in Den Haag wordt hét 
voorbeeld van hoe we onze garages willen hebben. 
Samen met de gemeente en met Shell zijn we die 
duurzaam aan het omvormen tot een mobiliteitshub 
met (snel)laadpunten. Zonnepanelen op het dak 
leveren de energie voor grote batterijen zodat 
we volledig zelfvoorzienend zullen zijn en niet 
afhankelijk van het stroomnet. In binnensteden is 
er behoefte aan beroepsmatig snelladen. Koeriers 
en taxi’s laden genoeg bij om hun volgende 
bestemming te bereiken. Ze wachten dan een half 
uurtje en daarmee krijgt de parkeergarage ook een 
verblijfsfunctie.’

‘ parkeergarage Wordt ook een 
beStemming met bezoekdoel’
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Hoe verandert die verblijfsfunctie jullie 
parkeergarages?
‘Als mensen een half uur moeten wachten terwijl 

hun auto aan de snellader gekoppeld is, groeit de 
behoefte aan koffie, croissantje en goede wifi. De 
parkeergarage wordt een bestemming met een 
bezoekdoel. Er komt een shop met verse broodjes 
en koffie, een maaltijd- en wasservice en ook 
werkplekken en vergaderruimte. Voor het faciliteren 
van laadinfrastructuur werken wij al meer dan 
tien jaar met Shell samen. Ook op logistiek gebied 
bieden onze parkeergarages extra mogelijkheden. We 
hebben al op vijftien locaties lockers van PostNL. 
Bedrijven en bewoners kunnen daar hun pakketjes 
ophalen of retour zenden. Dat is makkelijk en zorgt 
tegelijkertijd voor minder auto’s in het straatbeeld. 
Het zijn diensten die niet direct met parkeren te 
maken hebben, maar wel relevant zijn voor een stad 
en de bewoners. Er is steeds meer aandacht voor 
leefbaarheid en bereikbaarheid van steden. In die 
belangrijke maatschappelijke trend bewegen wij slim 
mee.’

Je noemt parkeergarages ook ‘kruispunten 
van mobiliteit’. Wat bedoel je daarmee?
‘Gemeenten willen auto’s zoveel mogelijk aan de 

randen van de stad kwijt. Vandaaruit kunnen mensen 
de laatste kilometers afleggen met het openbaar 
vervoer, deelfietsen of -scooters. Begin deze eeuw 

lanceerden we samen met de NS al hubs waar je 
makkelijk overstapt van auto op trein en omgekeerd. 
In samenwerking met Gemeente Den Haag bieden 
wij bij garages de mogelijkheid om tegen een 
aantrekkelijk tarief per tram of (deel)fiets verder te 
reizen naar het strand in Scheveningen. Parkeren 
is geen doel op zich. Mensen willen onbezorgd 
door naar hun eindbestemming en moeten daarom 
makkelijk over kunnen stappen op andere vormen 
van vervoer.’

Kleven er ook risico’s aan al die extra 
services in jullie parkeergarages?
‘Wij geloven en vertrouwen dat dit in de praktijk 

goed gaat functioneren. Maar voor we dit concept 
in heel Nederland gaan uitrollen, kijken we eerst 
hoe het functioneert op vijf locaties in Den Haag, 
Rotterdam (2), Maastricht en Amsterdam. We 
onderzoeken hoe het in de praktijk werkt en leren 
daar samen van. Het omvormen van de garage in 
Den Haag is best ingrijpend. Zeker bij het realiseren 
van een mobiliteitshub loop je aan tegen belangen 
van verschillende partijen. Ik ben er trots op dat het 
bij ons niet blijft bij plannen en ideeën, maar dat we 
zoiets nu ook als eerste echt gaan realiseren.’

Waarin onderscheiden jullie je?
‘Wij denken altijd vanuit het perspectief van 

de klant en zijn blij dat andere partijen ons goede 

FreD WIlkes 
Directeur Business 
Development Q-Park 
Nederland

Na corona is het 
gebruik van kantoren 
veranderd, wat is de 
belangrijkste trend 
voor jou?
Dat door dit 
veranderend 
gebruik ook de 
parkeerbehoefte 
verandert. Je 
speelt hierop in met 
passende oplossingen 
en producten
Waar moet het kantoor 
aan voldoen om het 

moderne werken te 
kunnen faciliteren?
Goede informatie 
over bereikbaarheid 
en beschikbaarheid, 
en laagdrempelige 
oplossingen om 
bijvoorbeeld plaatsen 
te kunnen reserveren
Het kantoor als 
ontmoetingsplek, of 
gewoon iedereen weer 
naar kantoor?
Als ontmoetingsplek
Duurzaamheid is een 
no brainer, maar hoe 
realiseer je werkelijke 
duurzaamheid, waarbij je 
ook rekening houdt met 
comfort en beleving? 
Door het faciliteren van 
bijvoorbeeld elektrische 
oplaadmogelijkheden 
en deelmobiliteit 
Welke levensles heb je 
geleerd en van wie? 
(Werk)Plezier is 
onderschat, de vader 
van een goede vriend
Wat wil jij mensen mee 
geven? 
Het grote belang van 
vriendelijkheid
Wat was voor jou een 
beslissend moment in 
je leven? 
Door na studie en 
militaire dienst mijn 
werkzame leven te 
starten bij een auto-
importeur. (Auto)
Mobiliteit heeft mij 
altijd beziggehouden
Welke waarden wil je 
uitstralen? 
Authenticiteit, 
Duurzaamheid en 
Vertrouwen
Wat maakt jou 
nieuwsgierig? 
De stelling ‘dat iets 
niet kan’
Waar kom jij ‘s 
ochtends je bed voor 
uit? 
Om in een snel 
veranderende wereld 
voorloper te blijven

Hoe ga jij om met 
uitdagingen? 
Door te leren van 
tegenslagen en focus 
te houden op het 
positieve
Wat motiveert jou? 
Het creëren van 
oplossingen voor 
nieuwe vraagstukken 
in een snel 
veranderende markt
Wat is je diepste 
drijfveer?
Afwisseling 
Wat wil jij bijdragen? 
Dat de steden er 
(weer) voor de 
mensen zijn, en niet 
voor auto’s
Waar spreek je af met 
vrienden en waarom? 
Aan de eettafel, 
waarbij ik graag kook
Waar kom je tot rust? 
Op zee, op een zeilboot
Wat is je favoriete 
uitwaai-plek? 
strandclub Witsand in 
Noordwijk
Hoe combineer jij hart 
en verstand? 
Door bewust 
momenten van 
ontspanning te nemen.
Dat kan in de auto zijn, 
op de fiets of door in 
de tuin te werken
Hoe kom jij tot 
jezelf na een drukke 
werkweek? 
Aan de keukentafel 
met gezin en vrienden
Hoe blijf jij trouw aan 
jezelf? 
Door voor mijn mening 
op te komen en deze te 
verdedigen
Hoe ga je om met 
ergernissen?
Vooral door ze 
bespreekbaar te maken
Hoe krijg jij zaken in 
beweging?
Door in gesprek 
te blijven en 
verbindingen te 
zoeken

voorbeeld volgen. Dat maakt het imago van de 
parkeerbranche alleen maar beter. Innoveren zit ons 
in het bloed; we hebben oog voor veranderingen 
in de wereld en wat wij daarmee kunnen in onze 
business. Het is een positieve ontwikkeling dat 
er steeds meer aandacht komt voor leefbaarheid, 
de kracht van de stad. Steden zijn gemaakt voor 
mensen, niet voor auto’s.’

Hoe lukt het jullie om tijdig op nieuwe 
ontwikkelingen in te spelen?
‘We laten ons adviseren en zijn ook veel in 

gesprek met experts. Zo zoeken we verbinding 
met overheden en ontwikkelaars. Zij betrekken ons 
steeds eerder bij hun plannen. Met onze expertise 
en ervaring kunnen we dingen slimmer en sneller 
doen, vaak gedreven door digitale technologie. 
Als grote spelers hun krachten bundelen, krijgen 
ze veel voor elkaar. Dat is de enige manier 
voorwaarts.’

‘ altijd denken vanuit het 
perSpectief van de klant’


